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Versie 25 februari, 13.00 uur 

Verslag DB-vergadering 

20 februari 2020, 9.00-11.00 uur  

ODZOB, Wal 28, Eindhoven, 0.6 

 

aanwezig M.J. (Marc) van Schuppen (voorzitter) 

 A.P. (Fons) d’Haens (vanaf punt 4.e en inclusief punt 4.a ) 

 A.J.L. (Tonny) Meulensteen   

P. (Pieter) van der Stek  

 R. (Rik) Thijs 

 J.M.L. (Marloes) Tolsma, secretaris 

J.J.M. (Judith) le Pair – Sommers, bestuursondersteuning  

 M.M.J.F. (Mark) van der Ven, plaatsvervangend secretaris  

 

Afwezig H.R. (Rik) Grashoff 

 

1. Opening en vaststelling agenda 

Van het rekenkameronderzoek ODZOB is een tussenrapportage ontvangen. Hierop konden betrokkenen 

reageren met een feitencheck. Algemene lijn die te destilleren is, is dat het met de individuele 

opdrachtverlening in het algemeen goed gaat, maar dat er aandachtspunten liggen t.a.v. het collectief 

opdrachtgeverschap  Het rapport wordt aangeboden aan de rekenkamer, die het openbaar maakt, als eerste 

aan de betrokken gemeenteraden. Daarna wordt de colleges de gelegenheid geboden om een reactie uit te 

brengen. De ODZOB heeft gevraagd het onderzoek voor 12 maart (i.v.m. het AB) openbaar te maken. 

Aangegeven wordt dat eerst de raden kunnen aangeven, wat zij van het rapport vinden.  

 

Aan het einde van de agenda wordt een vertrouwelijk agendapunt toegevoegd, dat in aanwezigheid van 

enkel de DB-leden wordt besproken. 

 

2. Mededelingen en ingekomen/verzonden stukken 

 

2.a Vergaderschema DB/AB 2021  

Het DB neemt hier kennis van.   

 

Er is door de provincie een brief gestuurd aan het DB over de gemeentelijke kosten agrarische 

vergunningverlening en de verdeling van de toegezegde middelen. In verband met de coalitiebespreking in 

het provinciehuis zal gewacht worden op het doorzenden naar het DB en AB. Gemeente Eindhoven heeft de 

onderhandelaars bij de provincie een brief gestuurd om de toezegging die gedaan is onder de aandacht te 

brengen. Gevraagd wordt of de ODZOB ook een signaal afgeeft. Mevrouw Tolsma neemt dit punt mee in het 

overleg met de 3 Omgevingsdiensten en de provincie.  

 

Mevrouw Tolsma deelt mee dat het AB MRE aan de directeur van de MRE de opdracht heeft gegeven om met 

de directeuren van de GGD, de Veiligheidsregio en de ODZOB de samenwerking nader te onderzoeken om 
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te kijken of hierdoor meer efficiency kan worden bereikt. Er zal een reactie worden opgesteld door de 

directeuren van de diensten. De vraag is waar samenwerking nog kan leiden tot een toegevoegde waarde. 

Het DB bespreekt de achterliggende vraag: het nog meer lean en mean doen van zaken, of het meer 

integraal werken en voorkomen van overlap tussen de diensten. Mevrouw Tolsma deelt de opdracht met de 

DB-leden. De heer Van der Stek zal meer inzicht hierin proberen te krijgen via de financiële 

adviescommissie, waarvan hij deel uitmaakt. 

 

Mevrouw Tolsma meldt dat de ODZOB zich bezint op haar communicatiestrategie. Het DB is akkoord met 

het interviewen van enkele bestuursleden door een medewerker van team Communicatie over de 

communicatie-behoeften van het bestuur.  

 

3.   Verslag(en), actiepuntenlijst(en) en besluitenlijst(en) 

 

3.a Verslag DB-vergadering 31 oktober 2019, concept d.d. 4 november 2019, 16.30 uur 

Het DB stelt dit ongewijzigd vast. 

 

3.b Besluitenlijst DB-vergadering 31 oktober 2019, concept d.d. 4 november 2019, 16.00 uur  

Het DB stelt deze ongewijzigd vast. 

 

3.c Actiepuntenlijst DB-vergadering 31 oktober 2019, concept d.d. 4 november 2019, 16.00 uur  

Het DB stelt de actiepuntenlijst ongewijzigd vast en doorloopt deze. 

 

4.   Beleidsontwikkelingen 

4.a Herziene bijdrage SSiB 

Dit agendapunt wordt behandeld na agendapunt 4f.  

In het AB van november is aangegeven dat SSiB kan worden doorgezet vanaf 2021; er was echter geen 

consensus over de voorgestelde verhoging van de bijdrage. Gesproken wordt over het solidariteitsprincipe 

naar de rest van Brabant en de provincie. De verschillende in het voorstel genoemde opties worden 

besproken. Het DB geeft er niet de voorkeur aan om opnieuw uit de reserves te putten. Een 

begrotingswijziging traject is omvangrijk en ook niet gewenst. Het DB zal aan het AB voorstellen om voor 

2021 de bijdrage inclusief verhoging in het collectief programma op te nemen. Bij het opstellen van de 

kadernota 2022 zal opnieuw worden bekeken op welke wijze de financiële verhoging kan worden geborgd. 

E.e.a. wordt in het AB-voorstel verwerkt. Na de presentatie die de ODBN over SSiB geeft in het AB (waarbij 

een toelichting dient te worden gegeven op de meegezonden memo), zal de heer d’Haens het door het DB 

voorgestelde scenario toelichten.  

 

4.b Proces en stand van zaken Staat van het mandaat en efficiency 

Met het voorstel wordt het bestuur geïnformeerd over de stand van zaken en is er een eerste schets 

gemaakt van de verschillende werkafspraken die met de deelnemers bestaan. In de begroting 2021 is een 

voorschot genomen op het feit, dat deze efficiencymaatregelen worden doorgevoerd.  

 

4.c Voorbereiding Omgevingswet 2020 

Niet alle deelnemers hebben op de vragenlijst gereageerd. Het is niet wenselijk dat gemeenten die zich 

afzijdig houden in het proces vertraging opleveren. Met de Kempengemeenten staat een afspraak op 5 

maart om de input voor al deze gemeenten tegelijkertijd te bespreken. 

De inventarisatie van ambities bij de deelnemers leidt tot extra wensen om dit als collectief op te pakken, 
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namelijk de advisering bij de Bruidsschat en de legeskosten. Daarnaast zijn nieuwe wensen op tafel gelegd 

die deelnemers individueel (of groepsgewijs) als opdracht bij de ODZOB kunnen neerleggen. . Er is 

transparant gemaakt wat individueel en wat collectief is. Ongeveer de helft van de kosten wordt nu door de 

ODZOB zelf gedekt, voor de andere helft zijn extra middelen nodig. Voor gemeente Eindhoven wringt het 

dat er bij geplust is, gezien de discussie die in het college en de raad van Eindhoven plaatsvindt. De heer 

Thijs sluit zich als DB-lid aan bij het agenderen van het voorliggende voorstel aan het AB. Echter vanuit zijn 

positie als AB-lid wil hij zijn teleurstelling uiten over het feit dat niet de slag is gemaakt n.a.v. de gevoerde 

discussie in het AB van 21 november om nog scherper te onderscheiden wat ODZOB voor het collectief moet 

oppakken en waar sprake zou moeten zijn van individuele wensen en om werkzaamheden te faseren. De 

input van gemeente Eindhoven is wel bekeken, maar het voorstel is er niet op aangepast. Het DB is van 

mening dat niet meer gewacht kan worden en dat de ODZOB zich als organisatie (afdoende) moet gaan 

inrichten op de komst van de Omgevingswet. 

  

4.d Afspraken Regionale samenwerking Zuidoost-Brabant Omgevingswet 

Wat eerder door de gemeentesecretarissen is afgesproken, was onvoldoende bindend. Met de nu gemaakte 

afspraken is er een sterkere bestuurlijke verankering, voor langere tijd. Het gezamenlijk optrekken van de  

 GR’en (Veiligheidsregio, GGD en ODZOB) heeft een belangrijke rol gespeeld bij de totstandkoming van de 

afspraken. In de secretarissenkring van maart zullen de secretarissen worden verzocht om de afspraken in 

de colleges te brengen en deze te laten bekrachtigen. Daarna zal het document ter bekrachtiging 

voorliggen in de AB’s van de verbonden partijen. Om het AB ODZOB op voorhand alvast te informeren, 

wordt het onderwerp voor het AB van 12 maart geagendeerd. Deze routing kan nog wat helderder worden 

verwoord, dit wordt aangepast in het AB-voorstel.   

 

4.e Terugblik AB 21 november 

Het DB onderstreept het belang van: 

 een goede voorbereiding van de stukken door de ambtelijk ondersteuners (via OGP, OGP-

werkgroepen en door individuele ambtenaren); 

 het efficiënt inrichten van werkgroepen (mandaat deelnemers, oog voor bestuurlijke sensitiviteit – 

bijvoorbeeld door de koppeling te maken met een bestuurlijk opdrachtgever, duidelijke opdracht, 

competenties projectleider/deelnemers); 

 subregionale afstemming (ambtelijke en bestuurlijk) voor de AB-vergaderingen; 

 kritisch zijn op de agenda (o.a. wat komt ter informatie op de agenda), niet per definitie alle fasen 

van BOB-model doorlopen in een vergadering, presentaties vooraan zetten; 

 niet bij voorbaat een werkconferentie koppelen aan een AB-vergadering, maar dit naar behoefte 

doen, als er onderwerpen zijn die zich hiervoor lenen. Belangrijk punt is de bestuurders aan het 

woord te laten. Wanneer het OGP-lid van tevoren zijn/haar bestuurder goed informeert, dan is een 

gecombineerde bijeenkomst/werkconferentie met bestuurder en OGP ook niet nodig. 

Meningsvorming en deelnemers informeren kan ook plaatsvinden in het reguliere AB. Daarvoor is 

geen werkconferentie nodig.     

 vooraf wordt bepaald voor welke agendapunten het gewenst is dat de portefeuillehouder een 

toelichting in het AB geeft; 

 voor de AB-vergaderingen (ook in de planning 2022) wordt 2 uur aangehouden. 

 

De heer Thijs geeft in het verlengde van bovengenoemde punten een signaal af over de Agrofood-

bijeenkomsten. Gevraagd wordt om kritisch naar de inhoud en vorm te kijken. Mevrouw Tolsma bespreekt 

dit met de projectleiders. 
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4.f AB-presentatie Omgevingswet en Volksgezondheid – BrOS en Omgevingsatlas 

Het DB gaat akkoord met een presentatie over dit onderwerp in het AB. 

 

4.g Collectief programma 2020 e.v. 

Op verzoek van de gemeente Eindhoven is het programma in het DB geagendeerd. Ten tijde van het 

bespreken van de kadernota 2022 dient ook naar de prioritering van het collectief programma te worden 

gekeken. Sommige projecten lopen af, van bepaalde onderwerpen als ZZS zou overwogen kunnen worden  

deze op te nemen.   

 

De heer Thijs heeft signalen opgevangen, in het kader van het ROK TH, dat de consignatiemetingen geluid 

geen doorgang meer zullen vinden. Mevrouw Tolsma verduidelijkt dat nu op elk gewenst tijdstip 

medewerkers van de ODZOB opgeroepen worden voor metingen en dat het streven is om dit efficiënter te 

organiseren. Door metingen vooraf te plannen en door klachtenpatronen beter te analyseren, kan veel 

slimmer worden omgegaan met de klachten. Met de gemeente Eindhoven zal een overleg worden gepland 

om te bezien hoe de nieuwe aanpak het beste aan kan sluiten bij de problematiek die in Eindhoven speelt. 

Ook met alle andere gemeenten zal overleg plaatsvinden. In die zin wordt gewezen op de mogelijke 

meerwaarde van uitbreiding van het meetnet met geluid. 

 

4.h Afvaardiging BIZOB 

Het DB gaat akkoord met het voorstel, in het AB wordt de behoefte gepeild voor deelname aan de 

Vergadering van Aangesloten van BIZOB namens de ODZOB. 

 

4.i Stand van zaken PFAS 

Het DB gaat akkoord met het voorstel. 

 

5.   Financien en bedrijfsvoering 

 

5.a Voorlopige jaarcijfers 2019 

De heer Van der Stek geeft een toelichting. De mailing over de voorlopige jaarcijfers worden ook in kopie 

naar de AB-leden bestuur. Gevraagd wordt waarom er minder opdrachten voor derden zijn uitgevoerd. Dit 

heeft te maken met de veranderde markt (vraag). Het DB gaat akkoord met het voorstel. 

 

5.b Ontwerpbegroting 2021 en meerjarenraming 2022-2024 

De ontwerpbegroting volgt het concernplan. In de inleiding zal worden verwezen naar de 

efficiencymaatregelen, die zijn opgenomen in de begroting, naar aanleiding van zienswijzen van 

gemeenten. Inclusief deze wijziging gaat het DB akkoord met de ontwerpbegroting. 

 

5.c Inkoopstrategie aanbesteding VTH-applicatie 

Het DB gaat formeel akkoord met het voorstel dat tussentijds al bekrachtigd was. Door een goede 

samenwerking kunnen kosten worden bespaard.  

 

5.d Planning- en controlkalender 2020 

Het DB gaat akkoord met het voorstel.  

 

6.   P&O 

- 
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7.   Rondvraag  

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 

 

8.   Vertrouwelijk agendapunt 

In aanwezigheid van alleen de DB-leden wordt een vertrouwelijk agendapunt besproken. 

 

9.   Sluiting 

De voorzitter sluit het overleg om 11.00 uur.  

 

Volgende vergadering 

De volgende DB-vergadering vindt plaats op 2 april 2020, 9.00-11.00 uur bij de ODZOB.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


